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درخواس�ت اس�تعفای الیاس نادران از سوی هیات رئیسه مجلس 
اعلام وصول شد.

به گ��زارش خبرگزاری خبرآنلاین، یک روز بع��د از تحصن الیاس نادران 
نماین��ده ته��ران در صحن مجلس، درخواست استعف��ای او از سوی هیئت 
رئیسه مجلس اعلام وصول ش��د و محمد رشیدی عضو هیات رئیسه گفت: 

استعف��ای آقای الیاس نادران نماینده محترم مردم تهران، ری ش��میرانات 
پردیس و اسلامش��هر اعلام وصول می ش��ود و در دست��ور کار مجلس قرار 

می گیرد.
این نماینده در جلسه علنی دیروز مجلس در انتقاد به نحوه اداره مجلس 

و عدم رسیدگی به درخواست استعفایش دست به تحصن زد.

رئی�س مجل�س ش�ورای اس�امی گف�ت: 
طب�ق پیگیری های ص�ورت گرفت�ه، بانک ها 
تس�هیات مس�کن پرداخ�ت می کنن�د، اما 
 مردم ت�وان گرفتن وام و پرداخت اقس�اط را 

ندارند.
به گزارش خبرنگار مه��ر، محمدباقر قالیباف در 
جلسه علنی امروز )یکش��نبه ۲۱ آبان ماه( مجلس 
ش��ورای اسلام��ی و در جریان بررسی بخش��ی از 
لایح��ه برنامه هفت��م توسعه درب��اره رسیدگی به 

تخلفات بانک ه��ا در پرداخ��ت تسهیلات مسکن، 
گفت: طبق پیگیری های م��ا، بانک ها به هر فردی 
که برای دریافت تسهیلات مسکن مراجعه می کند، 

وام مسکن پرداخت می کنند.
وی توضی��ح داد: با وج��ود این، مردم دیگر بیش 
از ای��ن توان گرفتن وام و پرداخت اقساط را ندارند 
و به همین دلیل به بانک ها مراجعه نمی کنند. این 
هم یک مش��کل دیگری است که باید برای آن در 

مجلس چاره اندیشی شود.

نماین�دگان مجلس ش�ورای اس�لامی مصوب 
کردند که هزینه کرد خیرین در ساخت، تکمیل 
و تجهیز طرح های عمرانی دارای مجوز، مشمول 

هزینه قابل قبول مالیاتی است.
به گ��زارش خبرنگ��ار مهر، نمایندگ��ان مجلس در 
جلسه علنی امروز و در جری��ان بررسی لایحه برنامه 
هفتم توسعه، بنده��ای الحاقی ۴ و ۵ ماده ۹۲ لایحه 

برنامه هفتم را تصویب کردند.
بن��د الحاقی ۴- در طول اجرای این قانون، ۳ درصد 
عوارض موضوع بند ۳ ماده ۱۳ قانون تشکیل شوراهای 
آموزش و پرورش در استان ها، ش��هرستان ها و مناطق 
مح��روم مص��وب ۲۶/۱۰/۱۳۷۲ و تبصره های ماده ۴ 
قانون تنظیم برخی از مقررات مالی، اداری و پشتیبانی 
وزارت آم��وزش و پرورش مص��وب ۲۶/۹/۱۳۹۹ طی 
قب��ض جداگانه توسط فرد به طور مستقیم به حساب 
وزارت آموزش و پرورش نزد خزانه داری کل کش��ور 
واریز می شود تا صرف اهداف مندرج در قانون گردد.

بر اساس بند ۳ ماده ۱۳ قانون تش��کیل ش��وراهای 
آموزش و پرورش در استان ها، ش��هرستان ها و مناطق 
مح��روم، تا پن��ج درصد ع��وارض ص��دور پروانه های 

ساختمان��ی، تفکی��ک زمین ه��ا، پذی��ره و نوس��ازی 
 ع��لاوه بر ع��وارض مذک��ور را ش��هرداری ها دریافت 

می کنند.
بن��د الحاق��ی ۵- هزین��ه کرد خیری��ن در ساخت، 
تکمی��ل و تجهی��ز طرح ه��ای عمران��ی دارای مجوز 
سازمان یا دارای مجوز ماده ۲۳ قانون تنظیم بخش��ی 
از مق��ررات مالی دولت )۲( یا دارای ردیف در جداول 
قانون بودجه سالانه کشور و طرح های استانی مصوب 
شورای برنامه ریزی استان، با پیشنهاد دستگاه اجرایی 
ذیربط و موافقت سازمان، مش��مول هزینه قابل قبول 

مالیاتی است.

نماین�دگان م�ردم در مجل�س م�دت خدمت 
س�ربازی را میانگین ۱۲ ماه تعیین کرده و مقرر 
کردند که مشمولان بالای ۳۰ سال با دو فرزند از 

خدمت سربازی معاف شوند.
به گ��زارش خبرنگار مه��ر، در جلس��ه علنی نوبت 
عصر امروز مجلس ش��ورای اسلامی در جریان بررسی 
جزئیات لایحه برنامه هفت��م توسعه، با بند )ت( ماده 

۱۰۲ این لایحه موافقت کردند.
بر اس��اس بند )ت( ماده ۱۰۲ این لایحه؛ ستاد کل 
نیروه��ای مسلح به منظور تحکی��م دفاع از استقلال، 
تمامیت ارضی کش��ور، استفاده از ظرفیت های ملی و 

ایجاد انگیزه لازم برای جوانان در انجام خدمت وظیفه 
و رش��د تعالی و توانمندس��ازی و افزایش مهارت های 
آنه��ا در ط��ول سال های اجرای برنام��ه هفتم توسعه 
نسب��ت به کاهش خدمت سربازی به میانگین ۱۲ ماه 
و جایگزینی سایر عضویت ها، تعیین تکلیف مشمولان 
غایب و دانشجویان مشغول به تحصیل در دانشگاه های 
معتبر خارج از کشور که به تأیید وزارتخانه های علوم، 
تحقیق��ات و فناوری و بهداش��ت و درم��ان و آموزش 
پزش��کی و ش��ورای عالی آموزش حوزه ه��ای علمیه 
می رسد اقدام نمای��د. تبصره ۱– در راستای سیاست 
کلان ابلاغی افزایش جمعیت، مشمولان غایب و غیر 
غایب ب��الای ۳۰ سال و دارای دو فرزند یا بیش��تر از 

خدمت وظیفه عمومی معاف می باشند.
تبصره ۲ - ادامه تحصیل دانش آموزان مقطع دیپلم 
و بالات��ر و طالب حوزه های علمیه در خارج از کش��ور 
مطاب��ق قانون خدمت وظیفه عمومی مجاز می باش��د 
و دستورالعم��ل صدور معافی��ت تحصیلی آن توسط 
ستاد کل با همک��اری وزارتخانه های علوم، تحقیقات 
و فناوری و بهداش��ت و درمان و آموزش پزشکی تهیه 

و اجرایی می گردد.

با مصوبه مجلس؛

هزینه کرد خیرین در طرح های عمرانی هزینه قابل قبول مالیاتی است
بررسی جزئیات لایحه برنامه هفتم توسعه کل کشور؛

کاهش مدت خدمت سربازی به میانگین ۱۲ ماه

مردم توان پرداخت اقساط وام 
مسکن را ندارند

قالیباف در جلسه علنی:

  نشست اول
دستور جلسه اول نشست این هفته به بررسی 
لایحه ش��هرداری تبریز مبن��ی بر تجویز اصلاح 
برخ��ی آیتم  ه��ای دفترچه به��ای فصای سبز 
۱۴۰۲ شهرداری اختصاص داشت که با اکثریت 
آرای اعضا به هفته آتی موکول گردید زیرا علی 
نوای باغبان - عضو ش��ورا - گف��ت: این لایحه 
به دلی��ل همزمانی با همای��ش سرمایه  گذاری 
بررسی نش��ده اس��ت و باید اج��ازه دهید هفته 

آینده آن را بررس کنیم.
احد صادقی دیگر عضو ش��ورا نیز گفت: بحث 
اول کارگ��ران فصلی و آبیارها ب��ود که افزایش 
درآم��د آنها مورد بررس��ی گرفت و بحث بعدی 
کارش��ناسان فضای سبز بود که سقف دریافتی 
آنها به قانون کار نیز نمی رسید، بحث سوم نیز 
تانکرها و مبلغ آیتم  های آبیاری با تانکر فضای 
سب��ز بود که اگر همت کنیم می توانیم تبریز را 
از ش��رّ تانکرهای آبیاری خلاص کنیم که رانت  

هایی برای خود ایجاد کرده  اند.
روح الله رش��یدی - نائب رئیس ش��ورا - نیز 
اظهار داش��ت: قبل از طرح این بحث، چهار بار 
درخواس��ت ک��رده ایم که گزارش��ی از عملکرد 
ش��رکت تدبیراندیش بدهید، پی��ش زمینه این 
لایح��ه تعدی��ل، گزارش��ی از عملکرد ش��رکت 
تدبیراندیش است و نح��وه افزایش فهرست بها 

در دفترچه آمده است.
ش��هردار کلانش��هر تبریز در این لحظه تاکید 
کرد: در ش��رکت تدبیراندی��ش اولویت اول ما، 
سامانده��ی نی��روی انسانی اس��ت و ورود ما به 
این ح��وزه، مخاطرات جدی دارد و نباید انتظار 
داشته باشید شرکتی نوپا در ۶ ماه معجزه نشان 

دهد!
یعقوب هوشیار توضیح داد: مهمترین مشکل 
ما، بحث نی��روی انسانی بود ک��ه دریافتی این 
عزیزان واقعی باش��د اکنون طبقه  بندی مشاغل 
را آغ��از کرده ایم ولی هن��وز به اتمام نرسیده و 

گزارش آن بعد از خاتمه ارائه خواهد شد.
وی تاکی��د کرد: م��لاک ما در این ش��رکت، 
نی��روی انسانی بود و دیگر آیت��م ها در مرحله 
بعدی ق��رار دارند، در مورد تنظی��م نیز ما وارد 
مقوله  ای می ش��ویم که شاید مخاطراتی داشته 
باش��د و البته که بحث کیفی سازی این موضوع 

برای سال آینده پیش بینی شده است.
هوشیار با اعلام اینکه امسال میزان پرداختی 
ما به تدبیر اندیش به نسبت سال گذشته خیلی 
پایین است خاطر نش��ان کرد: ق��رار ما این بود 

ک��ه حق و حق��وق کارگر به درست��ی پرداخت 
 ش��ود و در ش��رکت تدبیر اندیش نیز اشکالاتی

 وجود دارد.

وی اضافه کرد: در لیست بیمه ش��رکت  های 
فض��ای سب��ز، اسامی افراد دیگ��ری را وارد می 
کردند که جل��وی آن را گرفتیم لذا هزاران نفر 

به این ترتی��ب وارد مجموعه ش��ده اند که باید 
اش��کالات موجود را رفع کنی��م و نباید صورت 

مسئله را پاک کرد.

هوش��یار اف��زود: ۴۴ س��ال است ب��ه نیروی 
کارگ��ری ظل��م کردی��م، در این دوره از ش��ورا 
اما بیش��ترین بحث رسیدگ��ی به نیروی انسانی 
اتف��اق افتاده است ولی بازهم ب��ا نقطه ایده  آل 
فاصله داریم، اشکالات و نواقصی نیز وجود دارد، 
امسال ساماندهی را حل کرده و سال آینده نیز 
در کنار این ش��ورا نظام پرداخ��ت یکسان را به 

مرز ایده  آل برسانیم.
ک��رد:  تاکی��د  تبری��ز  کلانش��هر  ش��هردار 
خواهش��مندم این مسائ��ل را توضیح دهیم و از 
طرح برخی مسائل حاشیه  ای خودداری کنیم، 
از تمام زوایا نگاه کنید، ش��ما افرادی دانشگاهی 
هستی��د می��زان بارندگی در کش��ور کم است 
و آذربایجان ش��رقی در رتبه ۲۹ کش��وری قرار 
دارد، چ��را به تاثیر این موض��وع در فصای سبز 

اشاره نمی کنید؟
رئیس شورای شهر تبریز در این لحظه گفت: 
هی��چ  یک از اعضای ش��ورا مخال��ف این قضیه 
نیستند ولی مباحث ش��کلی وجود دارد که باید 

بررسی ش��وند ل��ذا در افزای��ش بودجه، بررسی 
مناقصه انجام یافت��ه و تعدیل موجد باید انجام 
گیرد پس، بهتر است قبل از انجام مناقصه، این 

پیش  بینی ها را داشته باشیم.
  نشست آخر

دستور جلسه دوم به بررسی مصوبه کمیسیون 
گردشگری، مبنی بر تشکل هیئت امنای عمارت 
تاریخی ش��هرداری تبریز اختصاص داش��ت که 
سیدکاظم زعفرانچیلر گف��ت: با توجه به اینکه 
در شهر تبریز ذخایر فرهنگی زیادی وجود دارد 
و ابنی��ه قدیمی نیز جزو این ذخایر هستند، می 
ت��وان بهره برداری های فرهنگ��ی زیادی از آن 
انج��ام داد که متاسفانه در ای��ن حوزه عملکرد 

چندان موفقی نداریم.
وی اف��زود: بناه��ای تاریخ��ی متع��ددی در 
تبریز به حال خود رها ش��ده و هر چند وظیفه 
شهرداری نیست اما عمارت تاریخی و فرهنگی 
ساعت ارتباط نزدیکی با ش��هرداری دارد لذا بر 
اساس فیلمه��ای موج��ود از زیرزمین تا سقف 
اش��کالات جدی وجود داش��ت که رطوبت بنا، 
مصالح غیرفنی که وجود داش��ت، این نگرانی را 
به وج��ود می آورد که ساختم��ان دچار آسیب 

جدی باشد.
زعفرانچیل��ر تاکید کرد: در ماههای گذش��ته 
استحکام بخش��ی پی  های عمارت ش��روع شده 
و در بحث مرمت نیز امیدوارم با تدبیر ش��هردار 
اقدامات خوبی انجام گیرد لذا در مورد خدمات 
و عمران این ساختم��ان نیز، مدیریت یکپارچه 
وج��ود ندارد برای همین، ش��ورا، ش��هرداری و 
خدمات ش��هری منطقه ۸ ه��ر از گاهی در این 

حوزه  ها ورود می کنند.
وی خاطرنش��ان کرد: ما آیی��ن  نامه مدیریتی 
عم��ارت  ها و ابنیه تاریخی را از میراث فرهنگی 
گرفتیم و مجموعاً به این نتیجه رسیدیم که این 
عم��ارات و کاخ  ها به صورت هیأت امنایی اداره 
می ش��وند زیرا اعضای شورای شهر این عمارت 

را تخلیه کرده اند.
به گفت��ه او، اگر ش��هرداری تبریز همت کند 
م��ی توان ت��ا موعد عی��د ن��وروز درب عمارت 
ساع��ت را ب��رای گردش��گران ب��از ک��رد زی��را 
اکن��ون در زیرزمی��ن این عمارت کل��ی هدیه، 
ام��وال و اش��یای تاریخی وج��ود دارد که برای 
نمای��ش در کل ای��ن ساختمان کاف��ی است و 
ب��رای همین، خواهش��مندم تصمیمات لازم در 
 ای��ن خصوص اتخاذ ش��ده و به ص��ورت جدی

 پیگیری گردد.

تکریم کارگران شهری
اولویت پارلمان شهری

مباحث جذاب نشست شماره ۱۵۹ پارلمان شهری 
تبریز به روایت "عصرآزادی"

عصرآزادی/ شهرام صادق زاده 

یکصد و پنجاه و نهمین جلس�ه رس�می شورای ششم ش�هر تبریز به ریاست شهرام دبیری 
و با حضور اعضای ش�ورا، کارشناسان، مدیران شهری و ش�هردار تبریز به صورت علنی در 
عمارت تاریخی ساعت برگزار گردید تا در فرصت محدود جلسات هفتگی، بخشی از مسائل 

جاری حوزه شهری بررسی گردد.
در نشس�ت این هفته ش�ورای ش�هر تبریز، دو دس�تور جلسه مورد بررس�ی قرار گرفت و 
مش�کات شرکت تازه تاس�یس تدبیراندیش، کلی از زمان جلسه را به خود گرفت و موجب 
گردی�د تا ش�هردار تبریز جه�ت اقناع اعضای ش�ورا در م�ورد نحوه فعالیت این ش�رکت 

توضیحاتی را ارائه نماید.

از ن�کات جال�ب توجه جلس�ه این هفت�ه، گمانی زنی هایی درباره س�فر چن�د ماهه رئیس 
کمیس�یون شهرسازی و معماری ش�ورای شهر تبریز به کش�ور اکوادور در آمریکای لاتین 
بود که دس�ت به دست می ش�د و از قرار معلوم، هیات رئیسه شورا نیز منتظر پاسخ قطعی 

این عضو شوراست.
فریدون بابایی اقدم، این سفر را ماموریت دانشگاهی و فرصت مطالعاتی گسترده در کسوت 
هیأت علمی سنگر علمی عنوان کرد که پس از جمع بندی او جهت عزیمت به ماموریت در 
آن کش�ور، علی القاعده، اس�ماعیل چمنی عضو علی البدل جایگزین وی خواهد گردید که 

باید منتظر ماند و تغییر و تحولات ترکیب جدید پارلمان شهری تبریز را مشاهده نمود...

شهردار تبریز می 
گوید اولویت اول، 
ساماندهی نیروی 

انسانی است و 
اعضای شورا نباید 

انتظار داشته 
باشند که یک 
 شرکت نوپا در
 ۶ ماه معجزه 

نشان دهد!

جزئیات لایحه برنامه هفتم توسعه؛

مجلس با افزایش یک درصدی مالیات بر ارزش 
افزوده مخالفت کرد

ش�ورای  مجل�س  نماین�دگان 
اس�لامی با افزای�ش یک درصدی 
و  اف�زوده  ارزش  ب�ر  مالی�ات 
اختصاص منابع حاصل�ه به منابع 
عمومی دولت و آموزش و پرورش 

مخالفت کردند.
به گزارش خبرنگار مهر، نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی در جلسه نوبت 
صبح ام��روز )دوش��نبه( و در جریان 
رسیدگ��ی به لایح��ه برنامه هفتم توسعه، با حذف بند پ ماده ۲۷ این لایحه موافقت 
کردند. بر این اساس و به منظور رفع محرومیت از مناطق محروم و تسریع در تکمیل 
طرح های تملک دارایی های سرمایه ای ملی و استانی به ویژه طرح های آموزشی نیمه 

تمام خیرساز، یک واحد درصد به مالیات بر ارزش افزوده اضافه می شود.
مناب��ع حاصل به صورت پنجاه درصد )۵۰%( به منابع عمومی دولت و پنجاه درصد 

)۵۰%( به وزارت آموزش و پرورش اختصاص می یابد.
مناب��ع سه��م دولت صرف تکمیل طرح ه��ای عمرانی با اولوی��ت طرح های واقع در 
مناط��ق مح��روم و روستاها ب��ا تأکید بر آب ش��رب و راه روستای��ی، راه بین مزارع، 
ش��هرک های صنعتی و کش��اورزی، طرح های آبخوان داری، باراندازهای مبدأ و مقصد 
محصولات کش��اورزی، محرومیت زدایی از محلات حاشیه شهرها و طرح های موضوع 
ورزش، سلام��ت، زنان و خانواده، ام��ور فرهنگی، دفاعی، امنیت، زیارت و هلال احمر 

می شود.
مناب��ع اختصاص یافته به وزارت آموزش و پ��رورش صرف تکمیل طرح های تملک 
دارایی های سرمایه ای سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور و دانشگاه های 

شهید رجایی، فنی و حرفه ای و فرهنگیان می شود.

با مصوبه مجلس؛

ظرفیت پذیرش گروه پزشکی سالانه ۱۲ درصد 
افزایش می یابد

ش�ورای  مجل�س  نماین�دگان 
وزارت  مصوب�ه ای  در  اس�لامی 
بهداش�ت را مکل�ف کردن�د ک�ه 
درص�د   ۱۲ می�زان  ب�ه  س�الانه 
نس�بت به افزایش ظرفیت تربیت 
 نی�روی انس�انی گ�روه پزش�کی

 اقدام کند.
به گزارش خبرنگار مهر، نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی نوبت صبح امروز )دوشنبه( و در جریان ادامه 
بررس��ی گزارش کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه، بند ج ماده ۶۹ لایحه را 

به تصویب رساندند.
ب��ر اساس این مصوبه، وزارت بهداش��ت، درمان و آموزش پزش��کی موظف است به 
منظور توسعه کمی و کیفی نظام آموزش علوم پزشکی، افزایش دسترسی به خدمات 
سلام��ت به ویژه در مناطق کم برخوردار، ایجاد آمادگ��ی برای مواجهه با سالمندی، 
جلوگی��ری از فرسودگ��ی پایوران )کادر( درمان، افزایش ظرفیت پزش��کی تخصصی، 
سالان��ه به می��زان دوازده درصد )%۱۲( با اخذ تعهد خدم��ت در مناطق مورد نیاز با 
فراه��م آوری زیرساخت های آموزش��ی در سقف بودجه مص��وب، برنامه ریزی و اجرا 

نماید.
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی موظف است برنامه افزایش ظرفیت تربیت 
نی��روی انسانی گروه پزش��کی با اولویت رش��ته های پرستاری، مامایی، پیراپزش��کی، 
داروسازی و رشته های حد واسط را ظرف مدت سه ماه پس از لازم الاجرا شدن این 

قانون تهیه و به تصویب هیأت وزیران برساند.

خبر

جلسات فوق العاده هیات دولت برای بررسی کلیات لایحه بودجه ۱۴۰۳ به ریاست معاون اول رئیس جمهور 
برگزار شد.

به گزارش خبرگزاری مهر، جلسه هیأت دولت امروز )یکش��نبه( به ریاست معاون اول رئیس جمهور در دو نوبت ویژه به 
صورت فوق العاده برگزار شد و به ادامه بررسی کلیات لایحه بودجه ۱۴۰۳ اختصاص داشت. مخبر در ابتدای اولین جلسه 
به سفر رئیسی به ریاض برای ش��رکت در اجلاس فوق العاده و مش��ترک سازمان کش��ورهای اسلامی و اتحادیه عرب در 
خصوص بحران غزه اش��اره کرد و سخنرانی رئیس جمهور در دفاع از مردم مظلوم فلسطین و تبیین نقش آمریکا در این 
جنایات هولناک و دعوت کشورهای اسلامی برای کمک به مردم غزه را اصولی، مبنایی و برجسته خواند. وی افزود: جنگ 
غزه نمایشگاهی واقعی از نقض حقوق بشر و جنایت جنگی است که افکار عمومی ملت ها را به واکنش واداشته و ضروری 
است مسئولان دولت ها به ویژه دولت های اسلامی در اجابت خواست عمومی نسبت به تلاش برای توقف جنایت علیه مردم 

فلسطین اقدام عاجل بعمل آورند. در ادامه جلسه چند آئین نامه اجرایی مطرح و به تصویب رسید.

به ریاست معاون اول رئیس 
جمهور برگزار شد؛

جلسات فوق العاده هیات 
دولت برای بررسی 
کلیات لایحه بودجه 
۱۴۰۳

استعفای الیاس 
نادران اعلام 
وصول شد


